
Protokół  Nr XXVI/2008
z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp.

odbytej w dniu 11 grudnia  2008 roku
w godz. od 1630 do 1915

W sesji  uczestniczyło  14  radnych (ustawowo 15 radnych)  nieobecni  radni: 
Irena Rozwora– lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Ponadto  w  sesji  uczestniczyli:  Burmistrz  Borku  Wlkp.  –  Marian  Jańczak, 
Sekretarz Gminy – Elżbieta Pawlak, Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski, kierownicy 
jednostek podporządkowanych, dyrektorzy szkół oraz sołtysi - lista obecności 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad.1. Otwarcie obrad.
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek, który 

powitał wszystkich radnych oraz gości.
Następnie stwierdził,  że w sesji  uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, 
przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.
Nieobecny radny Andrzej Kubiak.

Ad.2. Ustalenie porządku obrad.
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miejskiej. 
4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.
6. Zapytania i interpelacje radnych.

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:
a) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Borku Wlkp.,

b) obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1q przyjmowanej jako podstawę do 
naliczania podatku rolnego na 2009 rok na terenie gminy Borek Wlkp.,

c) ustaleniu regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe  
   warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego,
   funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania
   i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny   
   doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia w roku 2009,

d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009,
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e) zmian budżetu i w budżecie,

f) ustalenia opłat za składowanie odpadów dostarczonych na wysypisko 
w Karolewie,

g) określenia  górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych, 

h) zbycia lokalu mieszkalnego i współwłasności w nieruchomości gruntowej 
położonej w Borku Wlkp.,

i) zbycia nieruchomości gruntowych położonych w Borku Wlkp. (ENEA 
OPERATOR),

j) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (p.Wira),

k) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Frasunek”.

8.Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.
9.Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie.

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
zbycia lokalu mieszkalnego i współwłasności w nieruchomości gruntowej 
położonej w Borku Wlkp. na posiedzeniach Komisji został wycofany 
z porządku obrad sesji. Po czym zapytał, czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. W związku z powyższym Przewodniczący Rady 
przedstawił porządek sesji po wprowadzonej zmianie w pkt. 7.
7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:
a) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Borku Wlkp.,

b) obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1q przyjmowanej jako podstawę do 
naliczania podatku rolnego na 2009 rok na terenie gminy Borek Wlkp.,

c) ustaleniu regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe  
   warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego,
   funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania
   i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny   
   doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia w roku 2009,
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d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009,

e) zmian budżetu i w budżecie,

f) ustalenia opłat za składowanie odpadów dostarczonych na wysypisko 
w Karolewie,

g) określenia  górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróżniania zbiorników bezodpływowych, 

h) zbycia nieruchomości gruntowych położonych w Borku Wlkp. (ENEA 
OPERATOR),

i) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (p.Wira),

j) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Frasunek”.

Po czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 
sesji. 
Za przyjęciem proponowanego porządku głosowało 13 radnych,  nikt  nie  był 
przeciwny i  nikt  nie wstrzymał  się  od głosowania (nieobecny radny Andrzej 
Kubiak).

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady.

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się 
z treścią protokołu przed sesją.
Po czym zapytał radnych czy zgłaszają uwagi do protokołu z XXV sesji.
Nie zgłoszono żadnych zastrzeżeń, w związku z czym prosił o przegłosowanie 
jego przyjęcia.
Za przyjęciem protokołu z XXV sesji Rady głosowało 13 radnych, nikt nie był 
przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny j.w.).

Ad.4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.

Sprawozdanie nie zostało złożone ze względu na nieobecność radnych.  

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.

Obecny radny Andrzej Kubiak.
Powyższe sprawozdanie złożył Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu.
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Po czym Przewodniczący Rady otwarł dyskusję w tym temacie. 
Sołtys wsi Dąbrówka – Sylwester Celka stwierdził, że sołtysi spisują psy 
zgodnie z oświadczeniem właściciela.
Sołtys wsi Jawory – Marek Mróz poparł stanowisko przedmówcy.
Radny Jan Wachowski uważa, że uchwała w sprawie opłaty za posiadanie psa 
jest „martwa”. Radny proponował aby pojąć uchwałę w w/w sprawie z zapisem, 
że opłata dotyczy np. setnego psa.

Innych uwag nie zgłoszono.

Ad.6. Zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad.7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:

a) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Borku Wlkp.
Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek zwrócił się do radnych zgodnie 

z tym punktem obrad o podawanie kandydatur.
Radny– Mieczysław Dębowiak zgłosił kandydaturę radnego – Andrzeja 
Kubiaka, który wyraził zgodę na kandydowanie.
Następnie radny – Marian Łuczak zgłosił kandydaturę radnego – Tadeusza 
Tomczaka. Radny nie wyraził zgody.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady stwierdził, że na 
stanowisko wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Borku Wlkp. kandyduje 
radny Andrzej Kubiak.

Więcej kandydatur nie zgłoszono, w związku z powyższym Przewodniczący 
Rady zwrócił się do radnych o podanie kandydatur do komisji skrutacyjnej.

W skład komisji skrutacyjnej zaproponowano następujących radnych:
1) Jan Wachowsk,
2) Róża Jędrosz,
3) Marek Rożek, 
Wszyscy zgłoszeni radni wyrazili zgodę na udział w komisji.
Innych kandydatów nie zgłoszono.
Następnie Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie składu komisji 
skrutacyjnej w składzie:
1. Radna – Róża Jędrosz,
2. Radny– Marek Rożek,
3. Radna – Jan Wachowski. 

Za przyjęciem w/w składu komisji  głosowało 14 radnych, nikt nie był 
przeciwny, nikt nie wstrzymał się od głosowania.
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Dalej Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek prosił komisję skrutacyjną 
o przystąpienie do pracy i przygotowanie kart do głosowania, po czym ogłosił 
krótka przerwę.

Po zakończeniu prac przygotowawczych komisja skrutacyjna rozdała radnym 
karty do głosowania, po czym radny – Jan Wachowski wyjaśnił technikę 
głosowania.

Po odbyciu aktu głosowania komisja skrutacyjna przystąpiła do obliczania 
oddanych głosów.
Następnie Przewodniczący Rady zakończył przerwę i prosił wszystkich 
o wejście na salę i odczytanie wyników głosowania.

Przewodniczący komisji skrutacyjnej – Jan Wachowski odczytał protokół 
komisji i przedstawił wyniki głosowania,  protokół ten stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu. Następnie Przewodniczący komisji skrutacyjnej 
poinformował, że w wyniku przeprowadzonego głosowania 
wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej został wybrany radny Andrzej Kubiak.

Następnie Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek odczytał uchwałę 
w  sprawie  wyboru  wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  Borku  Wlkp., 
uchwała w w/w sprawie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Uchwała Nr XXVI/ 196 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

b) obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1q przyjmowanej jako podstawę 
do naliczania podatku rolnego na 2009 rok na terenie gminy 
Borek Wlkp.

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Tomasz Szczepaniak.
Uwag nie zgłoszono.

Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny był przeciwny i 4 radnych 
wstrzymało się od głosowania. 
Uchwała Nr XXVI/ 197 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

c) ustaleniu regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe  
   warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego,
   funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania
   i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny   
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   doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia 
   w roku  2009

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  wszyscy  radni  w ustawowym 
terminie otrzymali zaproszenie wraz z kompletem materiałów. Po czym zapytał 
radnych czy ma być odczytany powyższy regulamin.
13  radnych  głosowało  za  tym,  aby  nie  odczytywać  regulaminu,  1  radny 
głosował za odczytaniem.

Następnie Burmistrz poinformował, że regulamin był omawiany szczegółowo  
z dyrektorami szkół  oraz na posiedzeniu Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, 
Spraw  Socjalnych,  Przestrzegania  Prawa  i  Porządku  Publicznego.  Burmistrz 
dodał także, że w regulaminie zapisano, że komisja ds. nagród dla nauczycieli 
opiniuje wnioski o nagrody, jednak taki zapis nie powinien być.

Dyrektor Zespołu Szkół w Borku Wlkp. im.  Powstańców Wlkp. – Krzysztof 
Baska stwierdził, że o nagrodzie decyduje pracodawca. 

Radny Jan Wachowski uważa, że w/w komisje nie są potrzebne.

Innych  wniosków  nie  zgłoszono,  w  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady 
zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny, 1 radny 
wstrzymał się od głosowania. 
Uchwała Nr XXVI/ 198 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2009

Wiceprzewodniczący Rady – Andrzej Kubiak przedstawił projekt uchwały  
w powyższej sprawie.
Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał  radnych  czy  ma  być  odczytany 
powyższy projekt uchwały wraz z załącznikami.
14 radnych głosowało za tym, aby nie odczytywać całego projektu uchwały.

Uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady  zarządził 
głosowanie.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  nikt  nie  był  przeciwny  
i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
Uchwała Nr XXVI/ 199 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.
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e) zmian budżetu i w budżecie

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w powyższej sprawie przedstawił 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Szczepaniak.
Uwag nie zgłoszono, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie 
wstrzymał  się  od  głosowania  (nieobecni  radni:  Mieczysław  Dębowiak  oraz 
Marian Łuczak). 
Uchwała Nr XXVI/ 200 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

f) ustalenia opłat za składowanie odpadów dostarczonych na wysypisko 
w Karolewie

Wiceprzewodniczący  Rady  Andrzej  Kubiak  przedstawił  projekt  uchwały  
w powyższej sprawie.
Żadnych  uwag  nie  zgłoszono,  wobec  powyższego  Przewodniczący  Rady 
zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 1 radny był przeciwny, 1 radny 
wstrzymał  się  od  głosowania  (nieobecni  radni  Mieczysław  Dębowiak  oraz 
Leszek Dajewski). 
Uchwała Nr XXVI/ 201 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

g) określenia  górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych, 

Wiceprzewodniczący  Rady  Tomasz  Szczepaniak  przedstawił  projekt 
uchwały w powyższej sprawie.
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  opłaty  te  związane  są  ze  wzrostem 
opłaty  marszałkowskiej  za  składowanie  odpadów.  Dodał  także,  że  zostanie 
opracowany nowy regulamin odbioru odpadów komunalnych celem segregacji 
odpadów u źródła.

Redaktor  gazety  „Życie  Gostynia”  –  Cezary  Warczak  stwierdził,  że  brakuje 
pojemników na złom np. puszki po konserwach czy owocach. 

Sołtys wsi Jawory zapytał, czy w związku z planowaną „segregacja u źródła” 
pojemniki na odpady segregowane zostaną usunięte.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  usuwanie  pojemników  będzie 
sukcesywne, ponieważ jest problem z odbiorem tych odpadów. Dodał także, że 
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wszyscy  mieszkańcy,  którzy  mają  podpisane  umowy  na  odbiór  odpadów, 
otrzymają oznakowane worki na odpady segregowane i stosowne firmy będą je 
odbierać. 
Sołtys wsi Siedmiorogów Drugi -Marian Andrzejak zapytał, kto będzie sprzątał 
worki z odpadami porzucone w rowach.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że każdy właściciel na swoim terenie powinien 
dbać  o  porządek.  Apelował  także  do  dziennikarzy  lokalnych  gazet  
o uświadamianie społeczeństwa  w temacie utrzymania czystości i porządku.

Innych uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 9 radnych, nikt nie był przeciwny, 3 radnych 
wstrzymało się od głosowania (nieobecni j.w.).
Uchwała Nr XXVI/ 202 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

h) zbycia nieruchomości gruntowych położonych w Borku Wlkp. (ENEA 
OPERATOR),

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Wiceprzewodniczący 
Rady Andrzej Kubiak. 
Burmistrz  wyjaśnił,  że  wymienione  w  projekcie  uchwały  nieruchomości 
gruntowe położone są przy ul. Sportowej,  ul.  Jeżewskiej  oraz przy ul.  Droga 
Lisia w Borku Wlkp. i zabudowane są transformatorami.

Radny Jan Wachowski zwrócił  uwagę na wycenę działek, mniejsza działka,  
a cena wyższa, zapytał czym to jest spowodowane.

Burmistrz wyjaśnił, że wycena działki jest uzależniona wartością zabudowy.

Radny  Marek  Rożek  zapytał,  czy  działka  przy  ul.  Lisia  Droga  zabudowana 
budynkiem byłego ośrodka zdrowia nie wchodziła w skład tego budynku.

Burmistrz  poinformował,  że  nieruchomość  gruntowa  wymieniona  w  w/w 
projekcie  uchwały  była  wydzielona  przed  sprzedażą  pozostałego  gruntu 
mieszkalnego budynku byłego ośrodka zdrowia.

Innych uwag nie zgłoszono.
Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni j.w.). 
Uchwała Nr XXVI/ 203 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 
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i) zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Borku Wlkp. (p.Wira)

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący 
Rady Tomasz Szczepaniak.

Uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni j.w.). 
Uchwała Nr XXVI/ 204 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

j) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Frasunek”

Projekt  uchwały  w  powyższej  sprawie  przedstawił  Wiceprzewodniczący 
Rady Andrzej Kubiak.
Nikt  zastrzeżeń  nie  zgłosił,  wobec  czego  Przewodniczący  Rady  zarządził 
głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie 
wstrzymał się od głosowania (nieobecni j.w.). 
Uchwała Nr XXVI/ 205 /2008 Rady Miejskiej  Borku Wlkp. w w/w sprawie 
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu .

Ad. 8. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad. 9. Wolne głosy i wnioski.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Andrzej  Kubiak  podziękował  za  wybór, 
ponadto zapewnił, że nie zawiedzie zaufania radnych jakim został obdarzony.
Następnie  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  najbliższa  sesja  Rady 
Miejskiej  odbędzie  się  w  dniu  30  grudnia  br,  ponadto  proponował  wspólne 
posiedzenie Komisji w dniu 29 grudnia br. W sali posiedzeń MGOK w Borku 
Wlkp. o godz. 11.00.
Po czym Przewodniczący  Rady  pogratulował  nagrodzonym wolontariuszom  
 w konkursie „Wolontariusz Powiatu Gostyńskiego” z terenu naszej gminy:
1) Grażynie Gogulskiej,
2) Róży Jędrosz,
3) Reginie Kot.

Sołtys wsi Dąbrówka – Sylwester Celka zapytał kiedy „ruszy” firma BIOPAL.
Burmistrz wyjaśnił, że prawdopodobnie w lutym przyszłego roku.

W tym punkcie także dotychczasowy Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław 
Kowalski podziękował za 2 lata współpracy.
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Po czym Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że w  artykule gazety „Życie 
Gostynia” Nr 46 z dnia 14 listopada 2008 r. „ Prawie jak multimedia” redaktor – 
Cezary  Warczak  jest  nietolerancyjny.  Przewodniczący  Rady  dodał  także,  że 
tutejszy  samorząd  realizuje  inwestycje  dla  poprawy  życia  naszych 
mieszkańców, a w szczególności zadania związane z oświatą, niedostrzegając 
standardowego już w tych czasach wyposażenia administracji. 

Burmistrz  także  dodał,  że  redaktorzy  w  poszukiwaniu  sensacji  przesadzają  
w swoich artykułów.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad.10. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 
Przewodniczący  Rady  –  Roman  Kręciołek   zakończył  XXVI  sesję  Rady 
Miejskiej Borku Wlkp. składając wszystkim najserdeczniejsze życzenia z okazji 
Świąt Bożego Narodzenia.

Protokołowała Przewodniczący Rady

Wiesława Wójcik Roman Kręciołek
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